
PŘEDÁVÁNÍ  a  CEN 

 

Dne 15.12.2017 bylo v knihovně Václava 

Havla předávání cen DofE. 

Celou událostí nás provedli moderátoři Lukáš 

Kotlár (držitel zlaté ceny DofE, který ji jako 

jeden z mála přebíral v Anglii, kde se setkal 

s členy královské rodiny) a Kamila Otrubová 

(také držitelka zlaté ceny). 

Na začátku vystoupil pan Miroslav Anger, 

který je členem skotské dudácké skupiny The 

Rebel Pipers: Pipes and drums. 

Potom začalo předávání bronzových cen. Všechny ceny předával pan Miroslav Anger spolu 

s ředitelem DofE Tomášem Vokáčem. Z naší školy dostaly bronzové ocenění bývalí žáci Dan 

Pick a Eliška Hyšplerová. 

Když se předaly všechny bronzové ceny, následovala přestávka, kde měla program naše 

bývalá žákyně Kristýna Bubeníčková, která představovala svoje obrazy, které v rámci plnění 

DofE namalovala. 

Když skončila přestávka, následovalo opět předávání cen, ale tentokrát 

stříbrných, kde z naší školy dostaly tato ocenění bývalá žákyně Kristýna 

Bubeníčková a Alena Lonská. 

Po předávání ředitel DofE poděkoval vedoucím a účastníkům a začal raut 

a mně se podařilo zeptat se ředitele Tomáše Vokáče a moderátora 

Lukáše Kotlára na pár otázek: 

 

Co pro vás znamená DofE? 

Ředitel DofE : 

Pro mě to znamená mladí aktivní lidé, po celé České republice, kteří se 

nebojí velkých výzev. 

L. Kotlár: 

DofE pro mě znamená výzvu. Je to výzva, kterou když účastníci jako jsem byl já přijmou, tak 

je to výzva dlouhodobá. Není to nějaký jednorázový úkol, ale to že se tomu musí dlouho 



věnovat. A to je podle mě to nejužitečnější, 

když se něčemu dlouhodobě věnují, a to ve 

všech oblastech: sportu, dovednosti, 

dobrovolnictví a pak tedy krátkodobá 

expedice. Ale pro mě to je osobně výzva - 

největší výzva. 

V čem si myslíte, že je největší přínos pro 

účastníky? 

Ředitel DofE:  

Největší přínos je v tom, že zjistí, že práce 

v týmu je strašně moc důležitá. Že člověk 

může pracovat na sobě, může dokázat, co 

chce v životě, když si za tím jde - tvrdě, dalo 

by se říct. Ale že dokáže ještě mnohem víc, 

když se obklopí lidmi, se kterými chce spolupracovat, přáteli, kamarády a s těmi potom 

pracuje na nějakých projektech nebo na svých snech, na svých cílech. 

L. Kotlár : 

Je to o tom, že zjistí, co umí.  Že často máme několik skrytých talentů. Často studenti vlastně 

neumí odpovědět na to, co je baví a co by rádi dělali. Ale tahle Cena jim ukáže oblasti, co 

můžou dělat a najednou jsou nuceni si říct, co by chtěli dělat. A oni zjistí třeba, že to umí, 

nebo že je to baví a že se v tom budou zlepšovat. A to je podle mě ten největší přínos, že 

vlastně zjistí, co umí a zároveň se naučí pomáhat. Ne, že to všechno, co dělají, tak dělají pro 

sebe, ale že zároveň to dělají pro ostatní. 

Co se vám dnes nejvíce líbilo? 

Ředitel DofE: 

Mě se líbilo strašně moc příběhů a těch aktivit, co mladí lidé plnili. Ať už je to o 

dobrovolnictví, že chodí pomáhat starým lidem, nebo že někdo běhá 4x týdně sedm 

kilometrů nebo že někdo v 17 -ti krásně kreslí. Ty obrazy, co tady Kristýna ukazovala, jsou 

doopravdy nádherné. Je to velmi velký talent. Takže líbilo se mi, kolik mladých lidí jsme měli 

v jedné místnosti a kolik různých talentů. Jsou strašně šikovní a držím jim palce do dalších 

dnů. 

L. Kotlár:  

Dneska se mi nejvíc líbilo to, že já jako moderátor a jako absolvent programu a ambasador, 

který jezdil po školách, jsem měl možnost tady vidět studenty, kterým já jsem říkal svůj 

vlastní příběh z DofE, které jsem inspiroval. A dnes jsem viděl, jak oni přebírají to ocenění. To 



znamená, že ten rok na sobě pracovali, makali, chtěli se v něčem zlepšit - zlepšili se a za to 

dnes dostali Bronzové nebo Stříbrné ceny. A to byl pro mě ten nejlepší zážitek. Že vím, že i 

to, co já dělám, tak dává smysl. Mým cílem bylo motivovat co nejvíce studentů, aby se 

zapojili a dnes jsem viděl další studenty, kteří se třeba i možná díky mně zapojily do DofE. 

                                                                                                                    Eva Lonská 


